
 
 
  

Nota voor burgemeester en wethouders 
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Team 
DEV-CS 

Vragen ex Art 46 RvO CDA Stembusuitslag EP Lettele 

1- Notagegevens   

Notanummer 2019-001218 

Datum 19-06-2019 

Programma:   

01 Burger en bestuur 

Portefeuillehouder Burgemeester 

  
 

 

2- Bestuursorgaan   

[X]B & W 25-06-2019 

[ ]Raad -- 

[ ]Burgemeester -- 

College van B & W   

- Burgemeester - Weth. Grijsen 

- Weth. De Geest - Weth. Verhaar 

- Weth. Walder - Weth. Rorink 
 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 

 [ ]Akkoordstukken -- [ ]Openbaar -- [ ]Besloten -- 
 

  

Routing d.d. 

programmamanager 19-06-2019 

Burgemeester 19-06-2019 
 

  par. 

[ ]adj.secr. -- 

[X]gem.secr. 19-06-2019 

BIS Openbaar 

Status Definitief2019-06-26 

  

Bijlagen 

Vragen fractie + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 25-06-2019 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fractie CDA vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  

ADVIESRADEN: 



 
Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 11 juni 2019 heeft Henk Groothuis van de fractie van CDA uw college een aantal schriftelijke 
vragen ex art 46 RvO gesteld over de stembusuitslag voor het Europees Parlement van stembureau De Spil in 
Lettele.  

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Postbus 5000 
7400 GC  DEVENTER 
 
 
Deventer, 11 juni 2019. 

Betreft: Schriftelijke vragen ex. art. 46 Reglement van Orde.           

Geacht college, 

Vorige week verschenen er berichten in de media, waaronder RTV Oost en De Stentor, over de 

voorkeurstemmen voor CDA-kandidaten voor de verkiezingen voor het Europees Parlement bij het 

stembureau De Spil in Lettele. Ogenschijnlijk heeft daar een verwisseling plaatsgevonden van 

voorkeurstemmem. Er gingen 179 voorkeurstemmen naar de in Lettele vrij onbekende Limburger 

Jeroen Lenaers terwijl Annie Schreijer-Pierik geen enkele stem kreeg toegewezen. Diverse mensen 

uit Lettele hebben mij verzekerd dat zij hun stem in De Spil hebben uitgebrachte op Annie Schreijer. 

De Kiesraad heeft inmiddels gemeld dat de stemmen in De Spil niet worden herteld.  

 

De CDA-fractie stelt de volgende vragen aan het College: 

 

1. Is het college op de hoogte van deze ogenschijnlijke verwisseling van voorkeurstemmen? 

2. Welke werkwijze wordt er gehanteerd bij het tellen van voorkeurstemmen. 

3. Welke zorgvuldigheidsregels worden in acht genomen bij het tellen en toewijzing van 

voorkeurstemmen aan een kandidaat? 

4. Is, bij het vaststellen van de uitslag van het stembureau De Spil, opgevallen dat Annie 

Schreier daar geen enkele stem had gekregen? 

5. Heeft de gemeente Deventer naar aanleiding van de berichten in de media contact gehad 

met Annie Schreijer om deze verwisseling te bespreken? 

6. Welke maatregelen treft het college om een verwisseling van voorkeurstemmen in de 

toekomst te voorkomen? 

7. Is deze verwisseling voor het college aanleiding te pleiten voor elektronisch stemmen in 

plaats van handmatig met handmatige telling? 

 

In afwachting van de spoedige beantwoording, 

CDA-Deventer 

Henk Groothuis 
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kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.J.E. van der Meer  
 

schriftelijke vragen ex art 46 RvO over de stembusuitslag EP – 
stembureau De Spil in Lettele 

contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte heer Groothuis, 
 
In uw brief van 11 juni 2019 hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
stembusuitslag voor het Europees Parlement van stembureau De Spil in Lettele. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1:  

Is het college op de hoogte van deze ogenschijnlijke verwisseling van voorkeurstemmen? 

Antwoord: Ja, het college is daarvan op de hoogte. Een journaliste van RTV Oost heeft op donderdag 6 juni 
contact opgenomen met de gemeente en gevraagd om een reactie. Zij had contact gehad met mw. Schreijer-
Pierik die twijfels had over het aantal voorkeursstemmen op stembureau De Spil in Lettele.  
  
Vraag 2 

Welke werkwijze wordt er gehanteerd bij het tellen van voorkeurstemmen. 

 
Antwoord: Sinds 2018 doet Deventer mee aan het landelijke experiment Centrale Stemopneming. Dit houdt 
in dat de stembureaus op de avond van de verkiezingen alleen op partijniveau tellen en een voorlopige uitslag 
opmaken. De volgende dag (of in geval van de Europese verkiezingen: de maandag daarna) wordt er op het 
Stadhuis op kandidaatsniveau verder geteld en wordt de definitieve uitslag opgemaakt. Inmiddels hebben we 
bij drie verkiezingen op deze manier gewerkt.  
 
We doen met dit experiment mee om het werk voor de stembureauleden te verlichten. Het grote aantal 
partijen en kandidaten heeft geleid tot zeer grote en fysiek lastig te hanteren stembiljetten. Gecombineerd met 
de lange openingstijden en een hoge opkomst (wat bij de Tweede Kamerverkiezingen van 2017 het geval 
was) leidde dit tot een grote belasting bij de tellers. Veel stembureaus waren tot diep in de nacht aan het 
tellen. Dit was reden voor verschillende stembureauleden, vooral zij die al de hele dag op het stembureau 
zaten, om af te haken. 
 
Vraag 3 

Welke zorgvuldigheidsregels worden in acht genomen bij het tellen en toewijzing van voorkeurstemmen aan 

een kandidaat? 

 



Antwoord 
Bij het centraal tellen op kandidaatsniveau maken we een totaaltelling per partij en vergelijken we deze met 
de telling op partijniveau van het stembureau. Tijdens het tellen corrigeren we eventuele fouten, zoals 
stembiljetten die bij een andere partij horen. Indien er daarna nog sprake is van een onverklaarbaar verschil, 
wordt er opnieuw geteld.  
 
Vraag 4 

Is, bij het vaststellen van de uitslag van het stembureau De Spil, opgevallen dat Annie Schreier daar geen 

enkele stem had gekregen? 

 
Antwoord 
Wij kijken alleen naar de feitelijke totaaluitslag per stembureau en voor de totale gemeente en hebben geen 
verwachting of oordeel over het al dan niet uitblijven van voorkeurstemmen voor welke partij of kandidaat dan 
ook.  
 
Vraag 5 

Heeft de gemeente Deventer naar aanleiding van de berichten in de media contact gehad met Annie Schreijer 

om deze verwisseling te bespreken? 

 
Antwoord 
Nee, de gemeente heeft geen contact gehad met mw. Schreijer-Pierik.   
 
Vraag 6 

Welke maatregelen treft het college om een verwisseling van voorkeurstemmen in de toekomst te 

voorkomen? 

Antwoord 
Hoewel we niet weten of er sprake is van verwisseling, vinden we het vervelend dat er twijfel bestaat over de 
uitkomst van de telling. We grijpen dit aan om het proces van centraal stemmen tellen kritisch tegen het licht 
te houden en zullen waar nodig aanpassingen doorvoeren. Eén van deze aanpassingen is om na afloop van 
het tellen de totaaluitslag per kandidaat over alle stembureaus heen te controleren. 
 
Vraag 7 

Is deze verwisseling voor het college aanleiding te pleiten voor elektronisch stemmen in plaats van handmatig 

met handmatige telling? 

Antwoord 
De gemeente pleit al veel langer voor elektronisch stemmen. Snelheid van uitslagen en zorgvuldigheid daarbij 
zijn hiermee gebaat. De geuite twijfel over het stemmen tellen zijn een extra argument hiervoor.  
 
Ten slotte: Het college vindt het vervelend dat er twijfel bestaat over het tellen of verwerken van de 
stembiljetten op persoonsniveau in het stadhuis. In de huidige systematiek blijft het mensenwerk. We hebben 
na berichten uit de media uitgezocht wat we konden doen om deze twijfel weg te nemen. Na overleg met de 
Kiesraad bleek echter dat we de stemmen niet opnieuw mogen tellen, omdat de bakken met stembescheiden 
verzegeld zijn en de termijn om bezwaar of melding te maken verstreken was.  
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
 
 


